
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL DE 

LA VILA D’ARGENTONA CELEBRADA EL DIA  7 DE JUNY DE 2016  A LA SALA 

D’ACTES DE L’AJUNTAMENT . 

 

Assistents:  

President: Sr.Lluís Mas Esquerra 

 

Regidor encarregat de l’àmbit de participació ciutadana:  

Sr. Guillem Saleta Perejoan 

  

Representants d’entitats culturals: 

 

- Sra. Montse Terricabras, en representació de Comissió Voluntaris Festes 

 

Representant d’entitats esportives:  

 

- Sr. Ricardo Fernández Vidal, en representació del Club Petanca Cros. 

 

 

Representant d’entitats solidàries i d’ajuda mútua:   

 

- Sra. Fatty Evangelista, en representació d’Assoc. Amics Bisbe Joan Godayol 

 

Representant d’entitats d’activitats econòmiques: 

 

- Sra. Lia Ximenes Ros, en representació d’Argentona es mou (arriba a les 

20,47h) 

 

Persones inscrites al Registre Ciutadà: 

- Eduard Dorda Ventura 

- Salvador Pascual 

 

Regidors de cada grup municipal a proposta del portaveu del grup: 

 

- Sr. Arnau Aymerich Casas, en qualitat de regidor del grup municipal de la 

Candidatura d’Unitat Popular 

- Sr. Pere Móra Juvinyà, en qualitat de regidor del grup municipal ERC 

- Sr. Salvador Casas Burgués , en qualitat de regidora del grup municipal PSC-

PM 

- Sr. Salvador Calafell Viayna, en qualitat de representant del grup municipal 

l’Entesa per Argentona 

 

Excusen la seva assistència: 

 

- Sr. Carles Miró, en representació de AAVV Ginesteres 



Assisteix també, amb veu i sense vot, el tècnic de Participació Ciutadana, Sr. Sergi 

Fernández Maraver, així com la Raquel i l’Esther de l’empresa DKAS. 

 

Actua com a Secretària delegada la Sra. Carme Ruano de la Torre. 

 

Existint el quòrum de constitució que estableix l’article 89 del Reglament Orgànic 

Municipal, a les 19  hores i 40 minuts del vespre, el president obre la sessió d’acord 

amb l’ordre del dia establert. 

 

1.Aprovació acta anterior 

En Salvador Pascual comenta que no se’l va avisa per assistir a la darrera sessió i 

vol que consti en acta. També en Lluís Mas comenta que no s’ha enviat la 

presentació tal com s’havia dit. En Guillem Saleta diu que es penjarà tota la 

informació al web. 

S’aprova per unanimitat, salvant aquestes esmenes. 

 

El president diu que, per temes d’efectivitat de la sessió, saltarem l’ordre del dia 

fent a continuació: 

 

4.Mostra d’Entitats 

En Guillem Saleta pren la paraula per comentar que L'Ajuntament d’Argentona va 

celebrar el passat dissabte 14 de maig del 2016 la 1a. Mostra d'entitats 

d'Argentona amb la participació de 33 associacions i amb la retransmissió en 

directe de Ràdio Argentona. L’objectiu principal d’aquest esdeveniment va ser 

donar a totes les entitats de la vila l'oportunitat de mostrar la feina que fan durant 

l'any. Les impressions que s’han anat recollint un cop celebrada han estat 

generalment bones, tant pel que fa al recorregut de la Mostra com pel programa 

d’activitats. Per recollir encara més valoracions, s’ha preparat una enquesta que 

s’ha enviat per correu electrònic a totes les entitats participants i que es podia 

respondre fins el diumenge 5 de juny. 

A continuació continua explicant el resultat de les enquestes, molt be a favor del 

recorregut però queixes sobre la zona de la plaça de l’església, sensació que la 

gent no arribava fins allà. 

 

5.Consell d’Infància 

Sobre aquest tema el regidor explica que la Regidoria de Participació Ciutadana de 

l’Ajuntament d’Argentona es troba en ple procés de redacció del document que 

definirà el model de Consell d’Infància que s’engegarà de cara al curs escolar 2016-

17. Per tal de fer-ho, es compta amb el suport de la Gerència d’Educació de la 

Diputació de Barcelona i del Grup de Recerca en Educació Moral de la Universitat 

de Barcelona, amb els quals s’estan duent a terme reunions d’assessorament. Els 

nens i nenes que en formaran part seran alumnes representants de les classes de 

5è i 6è de les quatre escoles d’Argentona, on s’anirà de de l’Ajuntament a explicar 

el projecte. Els membres s’escolliran per sorteig d’entre tots els que presentin la 

seva candidatura per tal de celebrar l’acte de constitució del Consell d’Infància al 

Saló de Plens al voltant del 20 de novembre, Dia de la Infància. 



 

 

 

2.Valoració selecció propostes Pressupost Participatiu 

S’expliquen les principals propostes recollides. Intervé la Raquel (DKASS) per dir 

que depenent del grup les sessions han estat molt dinàmiques. L’Esther amplia la 

informació dient que depenent de la zona d’on venien demanaven intervencions 

sobre elles. 

En Lluís Mas demana com anat poder decidir sobre 7 propostes. Se li respon que 

han sortit molt repetides, cosa que és favorable. Les propostes presentades 

s’hauran de matissar i/o ampliar. Hi ha una repetitiva que és l’arranjament de 

voreres que no és inversió, va amb el manteniment habitual, per tant no caldria 

contemplar-la però si ha estat molt demanada. 

S’han fet 2 reunions de 2 hores de durada. L’Esther vol confirmar que la diagnosi 

s’ha d’enviar per correu electrònic, enviar un resum a tota la gent participant...però 

els que no tenen correu. s’imprimeix i s’avisa perquè vinguin a buscar-la? 

En Lluís Mas aprofita per dir que a la Comissió Permanent s’hauria d’enviar un 

correu electrònic amb les actes de les sessions. 

En Guillem Saleta explica les fases previstes. Es fa difusió a través dels canals 

habituals de comunicació: web, cartellera,... S’obre un debat al respecte de la 

dificultat en què arribi correctament la informació a tota la ciutadania. 

Al setembre es farà la consulta ciutadana. Corrobora el calendari de sessions. 

Informa de la possibilitat de fer-ho telemàticament mitjançant la seu electrònica 

amb certificat digital, possiblement l’any 2017 amb el suport de la Diputació de 

Barcelona. 

 

3.Consulta ciutadana Pressupost Participatiu 

 

En Sergi Fernández explica com està previst fer la consulta per escollir les 

propostes i es remet a la informació passada juntament amb la convocatòria: 

La consulta ciutadana està prevista que se celebri el mes de setembre. S’avaluaran amb 

la Comissió Permanent algunes variants i possibilitats que poden estar condicionades 

per la selecció final de propostes.  

 

Des de mitjans de juny i fins a mitjans de juliol se celebraran les properes reunions de 

les taules de debat que consensuaran una selecció final de les propostes que es 

sotmetran a consulta ciutadana. 

 

La Diputació de Barcelona està treballant en solucions telemàtiques per poder fer 

consultes ciutadanes per internet, però en el moment de celebració de la consulta a 

Argentona no disposarà d’una eina amb les suficients garanties. Per aquesta raó des de 

la regidoria de Participació es proposa fer en aquesta primera experiència del 

Pressupost Participatiu una consulta tradicional, amb urna, a més de l’opció telemàtica 

mitjançant la seu electrònica de l’Ajuntament. 

 



La Comissió Permanent ha de prendre la decisió de quantes propostes es diuen a 

la ciutadania que ha d’escollir: hi ha 5 grups que han de triar 2 propostes, en total 

10 propostes, que és el que es proposa. 

També parla del cost de les propostes, referint-se a la inversió considerada 

important, que se necessita assessorament tècnic i s’haurien de marcar límits o 

fases del que suposaria la inversió. 

S’haurien de definir en els grups de treball la inversió que es voldria fer per no 

esgotar el pressupost, s’han de definir els diners que es destinen a l’actuació. 

S’enceta un debat sobre com valorar les propostes, no s’ha de confondre el 

manteniment dels espais amb els de nova creació. 

La Raquel defineix idees sobre les propostes, a la segona sessió s’acabaran de 

decidir tenint en compte les valoracions tècniques. Es torna a obrir un debat sobre 

els criteris emprats atenent a les valoracions del personal tècnic. 

En Sergi Fernández comenta que a Badalona i a Canet el llistat ha sortit de 

l’ajuntament, que són molt més concretes. Cal concretar les propostes per 

determinar la valoració. S’han de determinar els criteris per escollir les propostes.  

Continua l’explicació....com s’ha de fer la consulta? Com valorar els resultats? Hi ha 

moltes variables però s’ha de tancar el cercle per determinar com fer-ho. 

La Raquel proposa una “forquilla” amb determinació del topall  per no quedar-nos 

només amb una. S’han d’establir prioritats a cada grup de treball. 

En Lluís Mas diu que s’ha de concretar, s’han de portar les propostes a la consulta 

definides. 

 

S’han d’emprar unes certes recomanacions als grups de treball: descartar tot el 

que suposi manteniment d’espais; incidir amb la quantitat total de propostes; 

pensant en la consulta, marcar bé els criteris i com ha de funcionar. També 

comentar que sobre la Font Picant ja està en marxa el procediment obert. L’Eduard 

Dorda explica la seva idea sobre els criteris per fer la consulta. En Sergi Fernández 

torna a insistir en establir criteris concrets i que no siguin moltes les propostes. 

 

Debat intens en el que finalment s’acorda que siguin 10 propostes les que constin 

en la butlleta de votació (2 propostes per grup X 5 grups= 10 propostes) i la 

valoració serà de més a menys amb punts ( proposta 1= 3 punts; proposta 2 = 2 

punts; proposta 3 = 1 punt). També s’acorda fer una setmana màxim de votacions 

amb cens i que el resultat sigui valorat per punts no per vots. 

 

 

6.Altres assumptes d’interès 

En Lluís Mas pren la paraula per parlar de l’aprovació en el darrer Ple de la retirada 

del monument franquista de les escaletes de l’església (presenta un escrit adreçat 

als membres de la CP signat per en Bernat Calvo i en Salvador Cases i Majoral). 

Demana poder obrir un procés participatiu en el si del Consell de la Vila, en el 

proper plenari. Expressa la seva percepció de la manera com s’ha fet: ni Comissió 

de la Memòria Històrica, ni Comissió de Patrimoni ni Consell de la Vila, a cap s’ha 

demanat l’opinió. No s’ha tingut en compte la democràcia participativa. 



En Pere Móra li contesta que s’ha portat a aprovació al màxim òrgan de 

representació del poble, com és el Ple.  

S’obre un debat intens sobre si s’ha de valorar a nivell polític de participatiu. 

L’Arnau Aymerich intervé per comentar que la Llei de Memòria Històrica diu que 

s’han de retirar els monuments franquistes, que aquest no seria el cas però a nivell 

genèric fa aquesta recomanació. A la moció ja s’estableix un procés participatiu 

que el decideix la Comissió de memòria històrica. 

En Vador Casas diu que s’hauria de decidir si ho portem al Consell de la Vila, 

proposa portar-lo a la propera Comissió Permanent com a punt de l’ordre del dia 

definit com s’acaba de fer el procés. Continua parlant de la dignitat del que 

representa, que sigui a totes les persones, que quan es va fer sembla ser que no 

ho era. 

En Lluís Mas diu que no vol entrar en el fons de la qüestió en detall sinó només en 

les formes de com s’ha fet. 

 

7.Precs i Preguntes 

No se’n formulà cap 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, es tanca la sessió per ordre del Sr. 

President essent les 21,55 h, en lloc i data a dalt indicats, de tot el que com a 

Secretària delegada certifico. 

 

El  president      La secretària delegada 

 

 

 

 

Lluís Mas Esquerra     Carme Ruano de la Torre 

 


